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Assistents 
 
Pressident: 
 
Diego Gómez. 
Està present també Xavier Pérez i 
Fernando Pascual. 
 
Presidents o representants 
legalment autoritzats de les 
associacions: 
 
Alicia Sierra 
Àrea comercial Av. Sants Patrons i 
adjacents 
 
Ana Giner 
Àrea comercial zona Centre 
 
Marisa Martínez 
Associació empresarial d'Alzira 
 
Victoria Palomares 
Àrea comercial  Parc Pere Crespí 
 
Francisco Gómez 
Àrea comercial Pérez Galdós 
 
Bernat Iborra 
 Àrea Dtor Ferran 
 
Representant de l'oposició: 
Luisa Castells 
 
Ricardo Belda, regidor de l'oposició, 
convidat a escoltar la reunió. 
 
Secretària 
Carmen Herrero. 
Assistent Teresa Pons 
 
 

 
 

ACTA Nº 03/20.- CONSELL ASSESSOR DE COMERÇ 
21 d'abril de 2020 

 
 

 
 
Sent  les 12.00 h, i reunits de forma telemàtica, a 
través de vídeo conferència, del dia dalt indicat, 
es reunixen al marge les persones nomenades al 
marge, components del Consell Assessor de 
Comerç, constituït a l'empar d'allò que establixen 
els Estatuts que li són propis, en virtut de la seua 
ratificació en la sessió plenària celebrada el dia 
trenta-u de març de dos mil quatre, tot allò amb 
l'objecte de tractar: 
 
 

ORDRE DEL DIA 
 

 
1. Aprovació de l'acta 9.04.2020 

 
2. Propostes COVID-19. 

 
3. Despatx extraordinari. 

 
4. Precs i preguntes. 

 
 
El Sr. President obri la sessió disculpant 
l'anul·lació i ajornament al dia de hui d'esta 
reunió, per la situació familiar del regidor Pep 
Carreres. 
 
El Sr. President explica el primer paquet de 
mesures que des de l'ajuntament passarà pel 
pròxim Plenari. 
 
A nivell social, explica que es crearà un Pla 
d'emergència social i un fons de solidaritat amb 
les aportacions dels grups municipals. 
 
A nivell laboral es treballa amb el Pla de les 
Famílies per al dia després. 
 
A nivell econòmic i comercial continua avant  la 

campanya "El Comerç és vida" i la del "Servei de repartiment a domicili de comerç", i que s'està  
concretant totes les despeses de la plataforma de venda online i s'està valorant donar el suport 
informàtic des de l'Ajuntament, així com la logística. 
 
Fer una aportació econòmica per a les partides de comerç i com promocionar la Targeta 
d'Alzira. Posa com a exemple, que la paga extraordinària no siga efectiu sinó en Targeta 
d'Alzira per a anar a comprar als comerços d'Alzira. 
 
A nivell econòmic, recorda les mesures adoptades fins ara: 
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 Ajornar impostos fins el 15 de juny. 
 Exempció per a l'exercici 2020 de la taxa d'ocupació de via pública. 
 Cànon inmobles 
 Devolució quotes usuaris instal·lacions esportives. 
 Bonificació 6 mesos mercat ambulant. 
 Subvenció directa de 300 € a tots els comerços que han tancat amb facilitats 

administratives. 
 
El Sr. President dona la paraula a la La Sra. Herrero per a que informe de la plataforma de 
venda online per al comerç local i explica que estem pendent de una reunió amb Álvaro Muñoz, 
el gerent de l'empresa proveïdora del projecte sobre on allotjar el domini i la plataforma i si és 
possible fer-ho a la web municipal. 
 
La Sra Martinez pren la paraula per a comentar que els membres de les àrees s'han reunit 
prèviament i que fent de portaveu manifesta que si bé estan d'acord en la plataforma, ha passat 
molt de temps des de la primera volta que es va plantejar i que ara ja hi ha molts municipis 
treballant en el mateix tema. Que quan òbriguen les condicions hauran canviat i molts pobles 
hauran tret promocions. Que si el projecte és a llarg plaç, perquè del contrari hi hauria que vore 
si hi ha millors propostes. Necessiten que el servici no siga local. 
 
Som més de 200 comerços i sabem que és molt costós per a ixir correctament en la plataforma. 
Per això, podríem valorar una app més ràpida per a unir-la posteriorment a la web. 
El Consell abans de donar el ok, vol saber el cost per a donar-li suport, perquè els 3000 € que 
es van anunciar semblen molt poc. 
També que s'avise al CAC del que els afecta abans de que es publique en premsa.  
 
Per altra banda, proposen que els 300 € de subvenció municipal que s'ha proposat per "al dia 
després" estan d'acord però pensa que són insuficients, només desinfectant els locals, tindran 
esta despesa. 
Que deuria fer-se una campanya viral per a promocionar Alzira com un ciutat lliure de Covid-19 
i que es transmeta que és segur vindre a Alzira a comprar i pàrquing gratuït. 
Tenim una avantatge, i és que obriran abans dels centres comercials. 
 
També pensen que és insuficient el endarreriment dels pagaments fins a juny. Necessitem 
molta ajuda en este moment. 
Sabem que els bons són difícils d'articular, per això, si tots els mesos les tendes tingueren 
"boletos" per a donar targetes a final d'any, per exemple 10 targetes mensuals. 
 
El Sr. Gómez dona suport a tot el que ha dit la Sra. Martínez i expressa que hi ha que reforçar 
el dia després amb les màximes garanties d'higiene i seguretat, per a que els clients vinguen a 
Alzira a comprar amb tranquil·litat, abans de que òbriguen els centres comercials. 
Proposa novament el tema del pàrking gratuit. Els elements d'higiene són molt importants i els 
300 € semblen insuficients, vore si poden obtindre alguna partida més. 
 
La Sra.Sierra comenta que sobre la ORA gratuïta no està d'acord, perquè al final acaben 
aparcant els veïns. 
 
La Sra. Palomares indica que la ORA gratuïta però amb la compra. 
 
El Sr. Gómez proposa posar un segell al tiquet de l'ORA per part del comerç i que se li 
bonifique a l'empresa que ho gestiona. 
 
El Sr President comenta que estudiarà el tema de la ORA, així com el termini d'ajornament 
d'impostos i les Targetes de regal. 
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Aclarix que este és un primer paquet de mesures, una primera ajuda per a reiniciar l'activitat i 
transmetre que entre el que l'Ajuntament deixa d'ingressar i el que aportarà és la xifra que 
ronda els 700.000 €. 
 
La Sra. Sierra manifesta que la idea de la paga extra és molt bona. 
El Sr. President comenta que ha segut una idea que se'ls ha ocorregut este mateix matí. 
 
El Sr. Iborra pregunta si les ajudes de 300 € seran per a cada autònom o per a cada comerç. 
També li agradaria que s'ampliara la campanya "Carrers per a viure'ls" a altres zones d'Alzira. 
Al igual que anteriorment, manifesta que no els ha agradat enterar-se per al premsa de la 
campanya. 
 
El Sr. President al·lega que dijous passat anava a ser el Consell i es comunicava tot, però que 
com ja ha indicat al començament de la reunió va passar el cas del fill del regidor i s'hagué de 
suspendre d'urgència. 
 
La Sra. Sierra indica que tots els comerços no estan com a autònoms. 
 
El Sr. President indica que seran unes bases senzilles i directes per al voltant de 800 
establiments. 
 
El Sr. Iborra està d'acord en implantar una app i aparells d'ozó per a desinfectar els comerços. 
Les persones volen saber si les peces estaran desinfectades, donaria una imatge de seguretat. 
 
El Sr. President explica que la idea és llançar la plataforma el més prompte possible amb les 
mínimes condicions de qualitat i anar ampliant per a que tinga continuïtat i posteriorment podria 
ampliar-se amb una app. 
 
La Sra Martínez pensa que la plataforma és inviable abans d'obrir perquè la majoria estan en 
un ERTE. El que sí creu és que ens servix per a adonar-nos de que era necessària. 
La app no és de venda, és com un Groupon que atraga al comerç, perquè és difícil competir 
amb totes les plataformes que hi haurà. 
Si el pressupost ha d'eixir de comerç, no volen que isca de estes partides. Pensa que és millor 
fer la millor campanya de Nadal de la història. 
 
El Sr. President explica que hi ha que vore cóm va a funcionar i vore quines retencions de 
crèdits no es van a utilitzar i injectar recursos des d'altres partides. 
 
Respecte a fer una gran festa de reobertura quan òbriguen els comerços, encara que 
volgueren, no podrà ser per els temps de desconfinament i mesures de la desescalada. 
 
La Sra Giner manifesta que pensava que seria més ràpida l'obertura, per això va pensar en la 
festa. No parla de música, i festa sinò de fer d'Alzira una ciutat tan ben decorada que parega 
una ciutat nova. Quan la pantanada es reformaren els comerços i vol comentar que dins d'esta 
desgràcia, seria bo donar una imatge més moderna i europea. Aconseguir un ambient més 
saludable i més net, com en les ciutats europees. Es podrien reservar partides que no es 
tinguen que utilitzar per les noves circumstàncies. 
Respecte de la plataforma pregunta sobre el tipus de vehicle, la rapidesa d'entrega i les 
condicions per al producte fresc, ja que hi ha molts comerços d'alimentació que no poden 
mesclar-se amb altres sectors. També pregunta si les ajudes són sols per a comerços tancats o 
també oberts amb facturació inferior al 75%, perquè estan donant servici però no estan 
guanyant. 
 
El Sr. President indica que tindran en consideració este aspecte i que en els pròxims dies tindrà 
un esborrany.  
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Sobre el transport a domicili podria estudiar-se que el cost siga assumit per l'ajuntament. I 
explica que la plataforma utilitzarà motos elèctriques per als productes d'alimentació. 
 
Hem de fer campanyes no obertes al carrer, sinó que gratifiquen a aquells que vagen a les 
botigues. Fernando Pascual, que també està present, té en conter el tema que estan exposant 
de la neteja. Va a anar tot mot lent i hem d'estar a les normes que marque l'Estat, per exemple 
el tema dels xiquets que no s'ha concretat. No hi ha que repetir escenaris de possibles 
contagis. 
 
La Sra. Castells sobre les propostes, està d'acord i que sobre la plataforma és un poc tard. No 
és una solució per a ja, com la subvenció de 300 €. La gent necessita els diners per a menjar. 
Exigix celeritat. Respecte als 700.000 €, pensa que han de ser molt més. Sobre el dia 15 de 
juny, també pensa que es queda curt per a ajornar pagaments. 
Proposa inclús, pagaments fraccionants sense recàrrecs.  
 
El Sr. President li aclarix que serà així. Que es marca el 15 de juny com a horitzó, però pot 
allargar-se. 
També indica que voldria que fora per a ahir, però que estan sotmesos als procediments 
administratius. 
 
El desglossament aproximat dels 700.000 € es realitza de la següent forma: 
 
-No pagar taxes     110.000 € 
-No pagar cànon bar municipals  70.000 € 
-Bonificacions 6m mercat ambulant  60.000 € 
-Tornar quotes instal·lacions municipals  154.000 € 
-Ajuda directa      300.000 € 
 
Per altra banda, també indicar que no podem incórrer en incompatibilitats amb les subvencions 
de la Generalitat per als autònoms. 
 
La Sra Martínez realitza la mateixa puntualització. 
 
El Sr. President manifesta que per a salvar este aspecte buscaran que la finalitat de l'ajuda siga 
distinta. 
 
La Sra. Martínez torna a preguntar de quina partida ix el pressupost per als gastos de la 
plataforma, així com el seu manteniment. Este aspecte és important per a poder decidir. També 
insistix en sectoritzar i en el tema de la app per a promocions, així com que no es quede en 
Alzira sols. 
 
El Sr. President indica que hi ha que valorar l'opció de fora d'Alzira. 
 
La Sra Martínez explica que és complicat el tema de la màquina d'ozó, perquè potser algo 
perjudicial. També estan mirant purificadors d'aire, per si es pot ajudar en este tema. 
 
El Sr. President indica que potser, hi haja altres administracions que donen suport. 
 
El Sr. Belda, per últim, vol agrair l'invitació a la reunió i manifesta que està d'acord en les 
mesures manifestades pel Sr. President. El que vol indicar és que la discrepància vindrà sobre 
si el local del comerciant és en propietat o en lloguer. Que la tornada serà molt difícil i que hi ha 
que exonerar d'impostos, perquè no s'està generant cap ingrés, i si no es produïx no es pot 
pagar. 
 
La Sra. Herrero intervé per a indicar que necessiten l'aprovació de la campanya "El Comerç 
d'Alzira és vida" per posar-la en funcionament. Se sortejaran 10 Targetes de 300 € per import 
total de 3000 €. 
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La Sra. Sierra i la Sra. Palomares estan d'acord que és millor 10 targetes de 300 €. 
 
La Sra. Martínez indica que si ara el client comença amb estes 10, pot anar acostumant-se per 
al futur. 
 
La Sra. Herrero, insistix en que hi ha que viralitzar els vídeos de la campanya per a que 
aplegue el missatge "canviar global per local" 
 
El Sr. President agraïx l'assistència i  no havent més punts que tractar, es dóna per acabada la 
sessió a les 13.45 hores, de la data del encapçalament i amb el mitjà indicat, signant la present 
la Secretària, en prova de la conformitat amb allò expressat en la part superior d'esta Acta. 
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CARMEN HERRERO PARDO

Fecha firma: 25/05/2020 10:35:52

JEFA DEL SERVICIO DE DESARROLLO ECONOMICO COMERCIO Y PROYECTOS
EUROPEOS

AJUNTAMENT ALZIRA

DIEGO ERNESTO GOMEZ GARCIA

Fecha firma: 25/05/2020 14:17:45

ALCALDE-PRESIDENTE

AJUNTAMENT ALZIRA


